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Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Per Clausen (EL) har den 21. oktober 2011 stillet mig følgende 
spørgsmål nr. S 347, som jeg hermed skal besvare.

Spørgsmål nr. S 347:

"Vil ministeren gennemføre en kortlægning af nettarifferne med henblik på et opgør 
med den overbetaling, som i hvert fald en del elforbrugere i Danmark pålægges?”

Svar:

Energitilsynet godkender metoderne for tariffastsættelsen. Netvirksomhedernes pri-
ser varierer på baggrund af virksomhedernes historik og effektivitet. Energitilsynet fø-
rer tilsyn med virksomhedernes indtægter i henhold til indtægtsrammebekendtgørel-
sen. Energitilsynet griber ind, hvis prisfastsættelsen ikke følger reglerne. Endvidere 
benchmarker Energitilsynet virksomhederne på deres økonomiske effektivitet og stil-
ler effektiviseringskrav til de mindre effektive. På denne baggrund har jeg ingen for-
modning om, at der finder en ”overbetaling” sted. 

Det er selvfølgelig vigtigt, at selskaberne jagter effektivitet, og det har jeg tillid til, at 
Energitilsynet holder opsyn med i henhold til de gældende regler på området.

Da Energitilsynet således fører tilsyn med priserne, ser jeg ikke noget behov for at 
gennemføre en kortlægning af nettarifferne. Såfremt der viser sig at være uhensigts-
mæssigheder i den lovgivning, Energitilsynet administrerer efter, er jeg naturligvis 
åben over for at se på dem.

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard
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